
 
 

 

 

 

 

Az Állattenyésztési Szakkollégium sikeresen zárja az NTP-SZKOLL-23-0034 számú, 

Állattenyésztési Szakkollégium hallgatóinak tudásának fejlesztése a modernizáció irányába 

című pályázatát. 

A 2023/24-es tanévet szeptember második hetében a SZIC Szakkollégiumok Nyílt Napjával 

kezdtük, ahol a többi szakkollégiummal egyetemben bemutattuk az új hallgatóinknak, illetve 

érdeklődő felsőbb éveseknek, hogy miről is szól szakkollégiumunk, milyen előadásokkal és 

programokkal várjuk őket a tanévben. Majd megünnepeltük, hogy ez az év nagyon különleges 

volt számunkra, hiszen idén 20 éves az Állattenyésztési Szakkollégium. Ehhez a húst egyik 

hallgatónk jóvoltából a Sebők Családi Gazdaság biztosította. 

Az évet Dr. Orosz Szilvia az ÁT Kft. takarmány laboratóriumának igazgatója a hagyományos, 

éves szakkollégiumi előadásával kezdtük, melynek címe „Szárazságtűrő nyári 

tömegtakarmányok” volt. Ezután Dr. Dakó Zoltán praktizáló állatorvos volt előadónk, aki 

elsősorban a légylárvafertőzöttség (myasis) kérődzőkben előforduló formáiról mesélt. 

Hallhatunk még a lovakban és kutyákban légylárva okozta fertőzésekről, illetve külső 

élősködőkről is.  

A félév során vendégünk volt még Simon Károly, a Simon Kertészet Kft. tulajdonosa is. Cége 

a kertészet és a szántóföldi növénytermesztés mellett állattenyésztéssel is foglalkozik, 

méghozzá a magyar tarka fajta tenyésztésével. Az előadás keretén belül személyes 

tapasztalatokat osztott meg velünk arról, hogy a Simon Kertészet Kft. hogyan jutott egyről a 

kettőre, miért jó, ha több lábon áll egy gazdaság, illetve, hogy mire kell figyelni egy gazdaság 

vezetésénél: akadályok leküzdése, sikerek megélése és a motiváció fenntartása. 

Vendégünk volt Porkert Krisztián az NPK Beef egyik megálmodója és alapítója is. Szót ejtett 

a Charolais tenyésztéséről, a telep létrehozásáról, a márka kiépítéséről, marketingről és 

mindenről, amit tudni érdemes.  

A tavaszi félévben is számos tartalmas és hasznos előadást és programot szerveztünk a 

hallgatók részére. A 2024. év első szakkollégiumi előadását Kiss Gábor szakember tartotta 

február 21-én. A téma a képalkotó diagnosztika használata a juhászatokban volt, ezen belül az 

ultrahang használata a kondícióbírálatokon és vemhességvizsgálatok során, valamint az 

ágazatban alkalmazott biotechnológiai eljárások (mesterséges termékenyítés). 

Következő előadásunkat februárban Szabó Boglárka tartotta, aki nemrég végzett a MATE-n, 

már tavaly is részt vett rendezvényünkön, most pedig megtartotta első saját előadását 

szakkollégiumunk részére. Az előadás témája az antibiotikum mentességet járta körbe, milyen 

alternatívái vannak bizonyos szereknek, kifejtette ezek hatását és eredményességét a 

szarvasmarha ágazatban. Boglárka az AHV (Animal Health Vision) munkatársa, így 

széleskörűen átlátja ezt a területet és naprakész információkkal látta el tagjainkat és az 

érdeklődőket. 

Márciusban Kovács-Igric Dominika állattenyésztő, szerkesztő-riporter és a FarmerStarter 

webáruház tulajdonosa által tartott előadást hallgattuk meg, „Az állategészségügyi ellátás a 

gazdaságokban és a báránynevelésben” címmel.  



Kurzusunk utolsó előadását Dr. Rzepiel Andrea a Gyömrői Árvácskák Állatotthon önkéntese, 

egykori állattenyésztő mérnök hallgató tartotta, melynek címe „Erőszakmentes kutyatréning a 

tudományos ismeretek tükrében” volt. Az alkalomra egy adománygyűjtést is szerveztünk, a 

tárgyi adományokat Andrea segítségével eljuttattuk az állatotthon számára. 

A pályázat keretén belül a szakkollégium tagjai részt vettek a 2024-es Tejágazati Napokon. A 

2024-es évtől Tejágazati Napok néven megújult tudományos-szakmai fórumnak adott helyet 

Gödöllő. Az ÁT Kft. kezdeményezésére 2024-ben a témák iránt érdeklődő oktatóink és 

hallgatóink vehettek részt a tudományos üléseken.  

Áprilisban a Horhos-Völgyi Ökobirtokon jártunk tanulmányúton. Gulyás Anna és Kaczkó 

Dániel néhány éve gazdálkodnak a Borsod-Abaúj-Zemplén megyei Tardona határában. 

Bejártuk a birtokot, megismerkedtünk az állatokkal, előadást hallhattunk a gyepekről, valamint 

a Natura 2000-es területen való gazdálkodás kihívásairól. Vendégelőadó volt Szentes Szilárd, 

aki a gyepgazdálkodásról beszélt nekünk és Ézsöl Tibor, a Bükki Nemzeti Park munkatársa. 

Hatalmas élmény volt ezen a gyönyörű ökobirtokon járni, mindenki sok-sok élménnyel és 

tudással tért haza.  

Idén is részt vettünk az Alföldi Állattenyésztési és Mezőgazda Napokon, ahol a MATE standnál 

az Állattenyésztési Szakkollégiummal is találkozhattak az arra látogatók.  

A szorgalmi időszak vége felé megejtettük félévzáró bográcsozásunkat is, ami jó hangulatban 

telt hallgatókkal és oktatókkal egyaránt.  

Végül a Hód-Mezőgazda Zrt. jóvoltából töltöttünk el 2 napot egy kiránduláson, ahol a cég több 

ágazatába is betekintést nyertünk. Halász Tamás a cég vezérigazgató helyettese volt 

segítségünkre, megismerhettük a cég történetét, illetve működését. Vezetésével megtekintettük 

a Vajháti Holstein-fríz szarvasmarha állományt, betekintést nyertünk a fejőház működésébe is. 

Meglátogattuk a gazdaság juhállományát, illetve egy juh bírálaton is részt vehettünk. 

Megtekintettük a területeken használt öntöző rendszert, illetve a HÓDMAG Vetőmagüzemében 

zártuk kirándulásunkat, ahol megnézhettük a vetőmagok előállításának színes skáláját. 

A félév végén megtartottuk kurzusunkat „Állattenyésztési tudományok a gyakorlatban” 

címmel. Online formában tartottuk MSc tájékoztatónkat, melynek célja az volt, hogy részletes 

tájékoztatást nyújtsunk a képzési programjainkról, szakdolgozati feladatokról, valamint 

válaszoljunk bármely felmerülő kérdésre. 

JBL hangszórót tudtunk beszerezni a pályázatnak köszönhetően, így programjainkon a 

hangosítás biztosítottá vált. 


